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Protokół nr 11/2019
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 19 listopada 2019 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Joanna Mazurkiewicz – radca prawny;
3) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
4) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
5) Zenona Kuś – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
7) Bolesław Bezeg – kierownik Działu Gromadzenia i Udostępniania Muzealiów

w Muzeum Ziemi Kozielskiej;
8) Pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad nieobecny był radny Jacek Król, natomiast radny dołączył
do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 10/2019 z dnia 22 października 2019 r.
4. Zaopiniowanie wniosku złożonego przez grupę radnych o nadanie Panu

Ryszardowi Pacułtowi tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały

w sprawie Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu.
6. Zaopiniowanie propozycji wykazu imprez historycznych, kulturalnych

i sportowych planowanych przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2020 rok.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddała pod głosowanie ww. porządek
obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 10/2019 z dnia 22 października 2019 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
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Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Ad 4.
Zaopiniowanie wniosku złożonego przez grupę radnych o nadanie Panu
Ryszardowi Pacułtowi tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”.

Grażyna Filipowicz dodała, iż w październiku 1999 r. pod patronatem
Przewodniczącego Rady Miasta Ryszarda Pacułta odbyły się obchody 10-lecia w
Kędzierzynie-Koźlu istnienia Towarzystwa Miłośników Lwowa i Kresów
Południowo-Wschodnich, obecnie obchodzono 30-lecie pod nazwą Stowarzyszenia
Kresowian Kędzierzyn-Koźle. Wręczono wówczas 6 osobom złote odznaki.
Towarzystwo również przyznało 7 odznak dla honorowych gości. Zwiedzano wystawę
o obronie Lwowa 1918 r. oraz wystawę „Cmentarz Orląt Lwowskich” historia,
dewastacja, stan obecny. W części artystycznej wystąpił zespół „Pacałycha” z
Bytomia.

Przewodniczący rady Ireneusz Wiśniewski dopowiedział, że wniosek wpłynął od
Towarzystwa Ziemi Kozielskiej, natomiast zgodnie z uchwałą wnioskować o tytuł
„Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle” może prezydent miasta bądź grupa
radnych.

Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie wniosek o nadanie tytułu.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. wniosek.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej
Statutu.
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Jacek Król poinformował, iż posiedzenie pierwszej rady odbędzie się dnia 21 listopada
i oczekuje od strony urzędowej zaangażowania.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie propozycji wykazu imprez historycznych, kulturalnych
i sportowych planowanych przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2020 rok.

Jacek Król zapytał, czy pani Izabela Migocz pełni obowiązku dyrektora Muzeum
Ziemi Kozielskiej.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że powierzono pani Izabeli Migocz obowiązki
dyrektora, natomiast już ogłoszono konkurs na dyrektora.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że od niedawna Muzeum Ziemi Kozielskiej jest
czynne również w weekendy.

Katarzyna Dysarz wyraziła swoje zadowolenie z zaplanowanej na marzec akcji
promocyjnej muzeum w osiedlach.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zwróciła uwagę, iż niektóre imprezy zaplanowane są w
tych samych dniach tj. Majówka z Piknikiem Archeologicznym, a także Noc
Świętojańska z Pływadłami. W związku z tym zapytała, czy kolejne wykazy imprez
mogą być tak zaplanowane, aby imprezy nie nakładały się na siebie.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że jest to niemożliwe, ponieważ nikt nie chce
organizować tych imprez w wakacje, gdzie frekwencja mieszkańców jest mała. Dodał,
że organizacje pozarządowe dostają dotacje i same ustalają sobie swój grafik zgodnie z
ich potrzebami.
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Jacek Król zapytał, czy jest możliwość zorganizowania w muzeum cyklicznych
imprez w kontekście współpracy ze szkołami z lekcjami historii.

Kierownik muzeum Bolesław Bezeg odpowiedział, że we wrześniu odbyło się
spotkanie dla dyrektorów szkół, którzy otrzymali ofertę edukacyjną lekcji muzealnych
oraz propozycja przeprowadzenia lekcji własnych w muzeum. Przychodzi co środę
nauczyciel, który przeprowadza lekcje o średniowieczu. Kierownik zaprosił na lekcje
o średniowieczu i ma nadzieję, że się pojawi więcej chętnych do przeprowadzania
lekcji.

Andrzej Kopacki zaproponował, aby w przyszłości wprowadzić symboliczną opłatę za
wstęp do muzeum, utrzymanie muzeum kosztuje.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że przez kolejne 5 lat nie można wprowadzić
żadnej opłaty ze względu na realizowany projekt.

Jacek Król poinformował, iż frekwencja na imprezie „Pływadła” może być mała,
ponieważ ustalono imprezę już w okresie wakacyjnym dnia 21 czerwca 2019 r.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, czy jest możliwość uruchomienia kina na
osiedlu Blachownia i odtwarzanie starych filmów.

Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury odpowiedział, że nie ma takiej
możliwości. Takie filmy nie są dostępne na rynku. Na osiedlu Blachownia w Domu
Kultury „Lech” są projektory na taśmie celuloidową. Obecnie na tym nośniku nie
dystrybuuje się filmów. Nikt w zasadzie nie ma takiego nośnika w dystrybucji. Za
wyjątkiem muzeów, które to digitalizuje, Państwowego Instytutu Sztuki Filmowej,
który to przechowuje i cyfryzuje, może także w prywatnych archiwach, gdy ktoś ma
odpowiednią taśmę. Przewodniczący rady Ireneusz Wiśniewski może potwierdzić,
ponieważ wspólnie poszukiwano filmów archiwalnych do projektu obywatelskiego.
Poszukiwania skończyły się na tym, że nie znaleziono odpowiedniego legalnego
nośnika na film wyprodukowany w roku ok. 1960. Radni mogą zadecydować o
zakupie projektowa cyfrowego za ok. 300 tys zł. oraz ok. 150 tys zł za system
dźwiękowy, aby było kino na osiedlu Blachownia w „Lechu”. W Domu Kultury
„Lech” jest kino katolickie, ponieważ grzecznościowo są udostępniane od
dystrybutora płyty DVD. Płyty są udostępniane, ponieważ dystrybutor sam jest
niszowy. Natomiast wszystkie stare filmy mają swoich właścicieli i żeby puścić taki
film trzeba uzyskać zgodę właścicieli filmów. Dyrektor podał przykład, że dystrybutor
z firmy „Disney” nie udziela licencji na „Myszkę Miki”, ta firma udziela licencji na
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rok. Podkreślił, że w mieście są dostępne dwa kina „Twierdza” i „Chemik”. Kończąc
dodał, iż na prośbę radnego Michała Nowaka w każdy pierwszy czwartek miesiąca
będzie uruchamiane „Kino na Bis” w kinie „Twierdza” z filmami nieco starszymi,
które jeszcze są w dystrybucji. Poprosił o składanie propozycji filmów na pierwsze
czwartki.

Katarzyna Dysarz poprosiła, aby w wykazie imprez Miejskiego Ośrodka Kultury
zamienić słowo „rozpalenie choinki” na „rozświetlenie choinki”.

Jacek Król zapytał, na czym została puszczona katolicka płyta DVD w Domu Kultury
„Lech”.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury odpowiedział, że na przenośnym projektorze.
Przypomniał, iż gmina latami starała się o premierowe kino w „Chemiku”
i „Twierdzy”.

Jacek Król zapytał dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, co ośrodek
planuje w miesiącu styczniu, ponieważ w wykazie imprez nic nie wpisano.

Dyrektor Zenona Kuś odpowiedziała, że w styczniu nie planuje się dużej imprezy
sportowej. Zwróciła uwagę, że ośrodek zajmuje się także sportem szkolnym, który nie
został uwzględniony w wykazie imprez z uwagi na dużą ilość. Sekcje szachów będą na
pewno prowadzone przez MOSiR, a także odbywają się rozmowy na temat
zorganizowania turnieju babington dla dzieci niepełnosprawnych.

Jacek Król poprosił o informację na temat imprezy zaplanowanej w lipcu pod nazwą
„Summer Part”.

Dyrektor poinformowała, że będą to gry uliczne.

Andrzej Kopacki odniósł się do kwestii starych filmów i powiedział, iż kiedyś
próbował pozyskać film „Ziemia Kozielska w 1963 roku”. Negocjacje z wytwórnią
filmu w Łodzi trwały ok. dwóch miesięcy. Gdy udało się porozumieć urząd zapłacił za
film, który został zdigitalizowany i przesłany, natomiast nie można go kopiować i
udostępniać bez zgody i ponownej licencji Wytwórni Filmów Oświatowych. Dodał, że
na Youtube jest dostępny. Następnie zapytał dyrektora MOSiR-u, czy w regulaminie
basenu są uwzględnione kary pieniężne dla osób, które zanieczyszczają wodę.
Przypomniał, że niedawno gmina poniosła straty, gdy trzeba było zanieczyszczoną
wodę wymieniać i zamknąć obiekt na kilka dni.
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Zenona Kuś odpowiedziała, że nie można w regulaminie wprowadzić żadnych kar,
ewentualnie taką osobę można zgłosić organom ścigania. Dodała, że po ostatnim
zanieczyszczeniu wody w basenie nie udało się znaleźć sprawcy mimo, że były
włączone kamery i byli ratownicy.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Jacek Król przypomniał o wniosku komisji z 24 września 2019 r. dotyczącym
stworzenia filmów promocyjnych na terenie miasta w kontekście młodzieży i
poinformował, że pani prezydent odpowiedziała, że na ukończeniu jest film zlecony
profesjonalnej firmie i nie planuje się rozpisania nowego konkursu. W związku z tym
w ocenie radnego ta kwestia idealnie wpisuje się w sprawę dotyczącą serwisu
informacyjnego zaproponowaną przez przewodniczącego rady.

Ireneusz Wiśniewski poprosił, aby nie wiązać tej sprawy z faktem niezakończenia
sprawy serwisu. Przewodniczący rady dodał, że w chwili obecnej nie ma możliwości
czasowych na uzgodnienie tej sprawy z panią prezydent. Poprosił o czas do końca
roku.

Hanna Białas zwróciła uwagę, iż na poprzednim posiedzeniu sesji została powołana
komisja do spraw promocji miasta, Młodzieżowa Rada Miasta, w wielu konkursach
ten temat może być zaproponowany w różnorodny sposób.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:45
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


